
 
Bestyrelsesmøde i Strandens dagtilbud, d. 25. januar 2023  
 
Forældrerådsrepræsentanter: Troels fra Julsøvej, Katrine fra Ved Åen, Rasmus fra Åkan-
den, Mette fra Pilehuset, Ole fra Åtrolden,  
 
Personalerepræsentanter: Inge fra Ved Åen, Kirsten fra Pilehuset   
 
Referent: Mette  
 
Ansættelse af ny dagtilbudsleder 
 
Stefan Møller præsenterede processen for ansættelse af ny dagtilbudsleder 
Den nye dagtilbudsleder forventes at starte 1. April 2023 
 
Kirsten: Nyt fra dagtilbuddet 
  
Pædagogisk læreplanstema: ”Sprog i samspil”  

• Forskellige inspirerende aktiviteter i de respektive huse  
• Dagtilbuddets medarbejdere mødes på tværs af husene for at skabe fælles forstå-

else og sikre vidensdeling til gavn for børnene 
Pladsgaranti kan ikke overholdes grundet mange tilflyttere 

• Der oprettes 2 midlertidige vuggestuegrupper i nr. 60, som skal ledes af ”Ved Åen” 
o Dagtilbuddet er fokuseret på at bygningen skal fremtidssikres  

• Der oprettes 2 midlertidige vuggestuegrupper på Skodshøjen 2 
o Der bygges ny institution inden for de næste 3 år hvor det forventes de 2 

sidstnævnte midlertidige grupper rykker hen 
 
Nyt fra de enkelte afdelinger 
 
Åtrolden:  

• Ja til kostordning, men bekymring omkring behov for midler til at etablere de nød-
vendige køkken faciliteter. Erfaringer fra andre huse i andre dagtilbud bliver delt 
med Åtrolden inkl. potentielle initiativer til at sikre de nødvendige midler  

• Udfordringer med grundvand på legepladsen. Der pumpes vand væk hver  2.-3. 
måned svarende til en årlig omkostning på ~10.000 DKK. 

Åkanden:  
• Fastelavnsfest med deltagelse af forældre – nyt efter Covid. 
• Forældre hjælpe-dag 2 dage om året. Forældre mødes en eftermiddag på en hver-

dag for at klargøre legepladsen. Børnene er med og der er fokus på det sociale. 
Børnene får en god oplevelse af at være fælles om oprydningen og lege med deres 
forældre på legepladsen. 

• Diskussion: Hvad er det gode børneliv - defineret af børn. Ofte er mindre børns 
opfattelse af det gode børneliv præget af hvad de ved/kender. Fælles brainstorm 
på hvad forældrerådet ser som det gode børneliv. 

Ved åen:  
• Ja til kostordning  
• Evaluering af morgen rutine - altid én i fællesrummet. Det fungerer godt og på sigt 

noget der skal indføres hele dagen som et led i kvalitet hele dagen 
Pilehuset: 

• Nej til kostordning, men ikke entydigt nej.  
• Det kræver andre hjælpemidler at styrke den sproglige udvikling når det foregår 

udendørs frem for indendørs, hvorfor der bliver kigget ind i hvordan der kan bakkes 
op om at sikre flere hjælpemidler hertil 



• Evaluering af julearrangementer: udelukkende positive forældre tilkendegivelser. 
• Succesfuld arbejdsdag i efteråret: initieret igen i foråret. 

Julsøvej:  
• Overvejende nej til kostordning 

 
Evaluering af kostafstemning i husene  
Det blev diskuteret at den nuværende måde at afgøre om de enkelte huse skal have kost-
ordning eller ej ikke er en demokratisk afstemning. En blank stemme bør ikke tælle som 
accept af kostordning. Der kan være flere grunde til at forældre ikke får svaret på afstem-
ningen. Én af grundene er, at flere har børn som er gået ud af vuggestuen når ordningen 
træder i kraft og dermed ikke har en reel interesse i om det bliver et ja eller et nej. Worst 
case kan det betyde, at de forældre som ender med en kostordning ikke ønsker det og 
dermed bliver påtvunget at betale for, en for nogen, dyr ordning, særligt hvis man er en 
familie med flere børn. Det bør blandt andet derfor kun være de besvarede stemmer der 
tæller med i afstemningen som i en hvilken som helst anden afstemning.  
 
Kirsten: Gennemgang af Social Capital 
 
Generelt ligger dagtilbuddet godt i forhold til Børn og Unge. 
Social kapital bruges til at skabe rum til de gode samtaler for at sikre trivsel. 
 
Tak til Rasmus for indsatsen i bestyrelsen – Nyt bestyrelsesmedlem fra Åkanden er Kir-
sten. 
 
Det næste møde er den d. 9. marts 2023 
 


